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Vezměte, prosíme, na vědomí, že text článku odpovídá platné právní úpravě ke dni publikace.

Vyšetřování může trvat měsíce, disciplinárka
může být rychlejší
V úplatkářské aféře první
fotbalové ligy mohou brzy padnout další obvinění, ale vyšetřování
není záležitostí několika dnů, ale spíš týdnů a měsíců. V
rozhovoru pro ČTK to včera uvedl okresní státní zástupce v
Kroměříži Pavel Pukovec. Ten se případem, v němž vedle bývalého
sportovního ředitele Synotu Jaroslava Hastíka figuruje už pět
ligových rozhodčích, oficiálně zabývá od konce minulého týdne.

    "Důkazní materiál, s kterým jsem se začal seznamovat v pondělí, je velmi rozsáhlý. Navíc je vše v
režimu utajovaných skutečností," uvedl Pukovec. Proto stanovil dvouměsíční lhůtu, v níž bude činit
jen nezbytné kroky. "Poté není vyloučeno, že budou stíhány i další osoby," dodal Pukovec.

    Délka vyšetřování může Českomoravskému fotbalovému svazu způsobit komplikace s výhledem na
příští ligový ročník. Svazoví i kluboví funkcionáři se sice shodují na tom, že výsledky ligy by se v
žádném případě neměly měnit, nicméně nad Synotem v případě prokázání korupce dál visí hrozba
vyloučení z ligy.

    Předseda disciplinární komise Alexander Károlyi však v rozhovoru s ČTK uvedl, že jeho komise
může vynést verdikt dřív, než skončí policejní vyšetřování. "Porušení soutěžního řádu je něco jiného
než spáchání trestného činu. Věřím, že budeme mít brzy dostatek informací, abychom rozjeli
disciplinární řízení," řekl Károlyi. Zdůraznil přitom, že hovoří o informacích, nikoli o důkazech.

    "Ale samozřejmě i my respektujeme presumpci neviny a zvláštní režim utajovaných skutečností,"
dodal šéf disciplinárky, který se jako zmocněnec fotbalového svazu v nejbližších dnech seznámí s
vyšetřovacím spisem. Připustil, že by se konečná tabulka ligy mohla změnit, ale jen v podobě odpočtů
bodů Synotu.

    Fotbaloví rozhodčí nebudou jen čekat na výsledky vyšetřování korupční aféry, ale sami chtějí
bojovat o důvěru veřejnosti, která s každým dalším obviněním zjevně klesá. V pondělí se dohodli na
založení rozhodcovské unie, která by měla být jakousi stavovskou organizací všech fotbalových
soudců, přispívat k jejich výkonnostnímu růstu a zároveň mít možnost celý systém očistit zevnitř.

    O schůzce ligových sudích, která se uskutečnila v motorestu na dálnici mezi Prahou a Brnem, dnes
informoval deník Sport. Jeden z iniciátorů mezinárodní asistent Evžen Amler nastínil v rozhovoru pro
ČTK nejbližší cíle. Těmi by mělo být založení Unie českých fotbalových rozhodčích, sdružující arbitry
od první ligy až po soutěže na úrovni okresu, a vydání etického kodexu rozhodčího.

    "Důvěryhodný systém, který zajistí, že solidní lidé se nebudou muset stydět se přihlásit veřejně k
tomu, že jsou také rozhodčími," tak je smysl unie charakterizován v preambuli zakládací listiny, do
níž mohla ČTK nahlédnout.

    "Unie by měla rozhodčím pomáhat v otázkách zdravotních a tréninkových, ve věcech technického
rozvoje, ale také jim třeba poskytovat právní pomoc," řekl Amler. Zdůraznil, že myšlenka na založení



organizace, která již existuje v řadě evropských zemí, není nová, ale že série obvinění byla
urychlujícím impulzem.

    "V současné situaci hrozí nebezpečí, že slušné lidi již nebude vůbec možné získat pro
rozhodování," řekl Amler a za velmi důležitou proto označil roli jakési vnitřní regulace. "Unie by
měla mít možnost zasáhnout při porušení etického kodexu," řekl Amler, uznávaný mezinárodní sudí,
který jako jediný reprezentoval český fotbal na minulém mistrovství světa.

    Z pětice rozhodčích, kteří figurují na seznamu obviněných z korupce, se ustavující schůze unie
zúčastnil jen Jaromír Hlaváč. "O jeho obvinění jsme se dozvěděli až po skončení schůzky," řekl
Amler.

    Hlaváč včera znovu odmítl, že by měl na uplácení nějaký podíl. "Žádné peníze za ovlivnění
výsledků jsem nikomu nepředal," řekl ČTK. Upozornil, že je od loňského října po operaci Achillovy
šlachy v pracovní neschopnosti a že tudíž nemohl výsledky nijak ovlivnit. Více se hodlá k případu
vyjádřit, až dostane spis.

    Další z obviněných Josef Dvořáček včera odletěl do Švýcarska na seminář, který tam pořádá UEFA
pro nadějné rozhodčí z celé Evropy. Fotbalový svaz nepovažoval za nutné do jeho cesty do Nyonu
zasáhnout, přestože Dvořáček měl ještě před pondělním obviněním zastavenou činnost až do konce
sezony za hrubé chyby, jichž se dopustil v ligovém utkání Sparty se Žižkovem.

    Předseda komise rozhodčích Milan Brabec řekl ČTK, že Dvořáčkovu účast na semináři konzultoval
se slovenským členem komise rozhodčích UEFA Jozefem Markem. Dohodli se, že v této fázi
vyšetřování na ní nebudou nic měnit.

    Tiskový mluvčí ČMFS Daniel Macho uvedl, že neví nic o tom, zda UEFA sama zjišťovala nějaké
informace o obviněních v korupční aféře v českém fotbale. Generální sekretář ČMFS Petr Fousek
řekl ČTK, že má již domluvenou schůzku se sekretářem UEFA Larsem Christerem Olssonem, na níž
ho bude o všem informovat.
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